

ASSOCIATESHIP • FELLOWSHIP • 碩學會士 • 博學會士

名銜考試規則與章程

A 宗旨

本會為鼓勵會員提高攝影技術研究及用以表示會員進修達到某一水平，特設會士名銜考試，以資鑑定。

B 名銜範疇

- 碩學會士 (APSM)：供本會會員申請，申請者須提交富有卓越技巧之攝影作品應考。
- 博學會士 (FPSM)：供本會成功考取碩學會士之會員申請，申請者須提交高度攝影技巧及個人獨有風格之攝影作品應考。
- 榮譽博學會士 (Hon. FPSM)：只頒與對會務有特殊貢獻或對攝影藝術有卓越表現之會員或非會員，由二名會員提名而經名銜委員會推薦，經過理事會通過，即可獲此名銜頒與。

C 類別

1. 碩學會士

- 1.1 提呈作品可選擇組別(畫意/人像/旅遊/紀實/自然)或自由題材。
- 1.2 自由題材作品內容必須最少包含以下八個題材：
例如：風光，人文，紀實，新聞紀實，近距，建築，夜景，草木花卉，自然(動物/植物)，運動，人物，人像，日出日落，節日，舞台，創意作品等。
- 1.3 作品基本攝影條件如構圖，取光運用，清晰度，空間關係，色溫配搭，光暗配搭等。

2. 博學會士

- 2.1 畫意攝影組：
作品要求的主流是透過攝影達到畫意藝術。後期的數碼或黑房技術處理均可，以達致視覺最佳藝術效果。
 - 2.2 人像攝影組：
作品要求是以描述人物為主旨。其中包括人物及各種人類活動的描述。作品可以容許在有限程度上的處理或修改，以達致藝術效果。
 - 2.3 紀實報導攝影組：
作品要求表達現實人生，報導社會百態，藉以激發同情與增進攝影了解。
 - 2.4 自然攝影組：
作品要求包括各種植物，花卉，動物，昆蟲等自然百態及各種自然現象攝影。
 - 2.5 旅遊攝影組：
作品要求主要介紹旅遊風土人情，自然風光，以真實報導為主流。
3. 投考碩學會士與博學會士作品只設(A)黑白(B)彩色。
 4. 參加名銜考試之作品，必須是投考者本人之作品。
 5. 評審委員會對某一作品需要做深入了解時，申請人接獲委員會對該項要求通知後，須到場解答有關詢問。

D 投考資格與規則

1. 申請名銜考試是公開給所有會員或非會員，凡未滿18歲者不被接受。
2. 凡本國或海外會員，在成功考獲名銜後，在一個月內必須辦理手續轉為永久會員，而非會員也必須在考獲名銜後一個月內辦理手續成為永久會員，並可在姓名後冠上其名銜，否則其名銜資格將自動被取消。

E 作品提交及規格

1. a) 應考只接受數碼作品
b) 凡應考本會碩學會士者，須提交15張攝影作品。應考博學會士者，須提交20張攝影作品。只接納應考作品全部彩色或黑白。不接納混合作品。
2. a) 必須sRGB格式的JPEG數碼文件。
b) 影像長邊至少1920像素，300dpi，數碼文件不可大於4MB。
c) 圖像必須順序顯示：投考者作品名字縮寫及編號。(例如：Harry Woo 可用HW-01代表第一張方式排列，如此类推)
d) 必須提交排列圖，排列不可超過3排。
e) 必須附上不超過120字的意圖陳述。

F 申請手續費用

- | | | |
|-------|----------|----------|
| 1. | 碩學會士 | 博學會士 |
| 本國會員： | RM150.00 | RM250.00 |
| 外國會員： | USD40.00 | USD70.00 |

G 附則

1. 本會名銜應考組別提呈日期如下：
碩學會士及博學會士每年二次，截止日期分別：五月卅一日及十月卅一日
备注：應考作品必須在以上日期前提呈於名銜主席。
2. 參加應考名銜者必須依時呈交申請書，手續費、應考作品及每組必須提呈排列次序圖及作品述文。
傳至以下名銜主席收即可：

TO: HARRY WOO 胡航生
HP: 012-3344396
Email: harrywoo47@gmail.com

* 參加費可直接轉賬至THE PHOTOGRAPHIC SOCIETY OF MALAYSIA, UOB A/C: 194 305 1025

3. 經審議而不及格者，其所繳交之手續費不給予退還。
4. 在審議前，申請者不得將其作品與任何一位審議委員商討研究或過目。
5. 申請者提交作品及文件後，不得再行更換。
6. 申請者所提交之作品及文件，本會可作出展覽或刊印使用，而不須付任何酬報，否則，其餘者均在適當期限內退還。
7. 名銜委員會的決定將是最後決定，一切投訴將不予受理。
8. 本規章如有未盡善之處，得由理事會隨時修改之。

備註：本章以英文為準，中文版本只作參考。

RULES & REGULATIONS GOVERNING THE AWARD OF DISTINCTIONS

A OBJECTIVE

The objective of this examination is to examine the applicant's standard of photography and to promote photographic art.

B TYPES OF DISTINCTIONS

- The Associateship (APSM) is open to members who possess a high degree of proficiency in photography.
- The Fellowship (FPSM) is open only to members who are already Associates and denotes distinguished ability in a particular field.
- The Honorary Fellowship (Hon. FPSM) - This distinction only conferred by the Society to members or any other person who has made a very distinguished contribution to photography or to the work of Society. The conferring of Hon. Award must be nominated by a minimum of 2 (two) PSM Members, review by the Distinction Council and approved by the Committee of PSM.

C CATEGORIES

1. The Associateship

- Thematic (Pictorial / Portrait / Travel / Documentary or Nature) & Free of subjects is allowed for the submitted portfolio.
- For the Free of subjects portfolio, it shall consists of at least 8 of the following subjects, e.g. Scenery / Landscape, People / Culture, Documentary, Journalism, Close-up, Architecture, Night Scene, Nature (Animals / Floral/Insects), Sports, People, Portraiture, Sunrise / Sunset, Events, Motions, Creative etc.
- The portfolio shall expressed the general knowledge of the principle of photographic technique such as Composition, Sharpness, Space, Colours, Lighting, Colour Temperature, Shadow/Highlight combinations etc.

2. The Fellowship

2.1 Pictorial Section:

Principally based on photographic imagery with technical and imaginative skills through digital or analogue processing, in order to reach the best visual effects artistically.

2.2 Portrait Section:

To the illustrates of human characters as the principal, to show an understanding of the subject's lifestyle and activities.
Digital manipulations are restricted and confined only to enhancement of colour, contrast, saturation, highlight and shadow.

2.3 Documentary and Visual Journalism Section:

Photography which has a specific purpose to documenting by presenting a real story of a person or event.
Manipulation by digital or other means, which significantly alters the truth of the situation or event, is unacceptable.

2.4 Nature Section:

The relevant subject areas are those which embrace freedom and unrestricted in a natural or adopted habitat including zoology & botany.
No kind of manipulation that alters the truth of the photographic statement is permissible, except for the removal of mirror distractions or blemishes.

2.5 Travel Section:

Submission should express the feeling of a time and place, and portray a land or landscape, its people or culture.
Manipulation by digital or other means, which significantly alters the truth of the situation or event, is unacceptable.

- The evidence of application for the Society's distinctions shall be submitted in the form of prints. Prints may be in colour or monochrome (Black & White) only.

- The evidence submitted must be the original work of the applicant.

- Should there be any query in relation to the submitted work, the applicant will be informed by the Distinction Council and required to presence and provide verbal explanation.

D ELIGIBILITY & REQUIREMENTS

- Application for Distinction is open to all member and non-member and must be 18 years of age and above.
- All ordinary members (local or oversea) who have successfully conferred either Associateship or Fellowship, it is mandatory to convert their membership to become a life member within a month, non-member applicants who is successful must join The Society within a month in order to receive the Distinction, otherwise the Distinction will be withdrawn automatically. Should you be awarded a Distinction, you are only entitled to use the Distinction while you remain a member of The Society.

E EVIDENCE REQUIRED

- The distinction application only accepts digital submission.
 - Applicants who apply to be an Associateship member are required to submit a portfolio 15 digital images. Fellowship 20 digital images, either all in colour or in monochrome, no combination is allowed.
- Submission must be in JPEG digital files with sRGB format.
 - The longest side of image should be less than 1920 pixel, 300dpi and maximum digital size is 4MB.
 - The images must be numbered and name in short form (example: Harry Woo can be use as HW-01, and so on)
 - "Hanging Plan" is required, maximum arrange all the images not more than 3 row.
 - A statement of intent not exceeding 120 words is required.

F APPLICATION FEES

Applicant	APSM	FPSM
Local applicants:	RM 150.00	RM 250.00
Foriegn applicants:	USD 40.00	USD 70.00

G MISCELLANEOUS

- The assessment for distinctions will be carried out by The Society twice a year. Closing date will be on May 31st & October 31st each calendar year. All applications must reach the Distinction Council of The Society before the closing date.
- All applicants must follow the procedure to submit their application form, fees, portfolio of work, hanging plan and statement of intent as required, and sent to the Chairman of Distinction Council below:

TO : HARRY WOO
HP : 012-3344396
Email : harrywoo47@gmail.com

NOTE: Payment transfer to THE PHOTOGRAPHIC SOCIETY OF MALAYSIA, UOB A/C: 194 305 1025

- Application fees will not be refunded for unsuccessful applications. Your portfolio will NOT be returned unless sufficient return postage is accompanied.
- Applicants are NOT allowed to show nor consult with any Distinction Council members for advisory before the assessment regarding their submitted portfolio, this may jeopardize the assessment of your portfolio.
- Applicants are NOT allowed to alter, exchange of documents and/or the portfolio after the submission of application.
- The Society reserves the right to exhibit, publish any submissions beyond the date of assessment to promote The Society and its Distinctions and there shall be no fee payable, otherwise it will be returned within reasonable time. By submitting your application, you agree to these terms. You will be notified if your submission is to be retained.
- The decision of the assessment panel is final and and no correspondence will be entertained.
- The rules and regulations governing the awards will be subjected to change without prior notice.

APPLICATION FORM • 名銜申請表格

PLEASE FILL IN WITH BLOCK LETTERS • 请用正楷书写

TO:
THE DISTINCTION COUNCIL CHAIRMAN
THE PHOTOGRAPHIC SOCIETY OF MALAYSIA
马来西亚摄影协会, 名銜委员会主席
P. O. Box 12044, 50766 Kuala Lumpur, Malaysia.

Application No. 申请书编号

Application Date 申请日期

Applicant's Name 申请人姓名 ☐ Mr ☐ Ms ☐ Mdm (Please ✓ box)中文姓名 (如有)
Chinese Name (If any)

Photographic Honours (If any) 摄影名銜 (如有)

Membership No. 会员号码

Postal Address 邮寄地址

Email 电邮

Mobile No. 手机号

Signature of Applicant 申请人签名

I wish to apply for the society's Distinction and hereby declare with my application that I will abide the rules and regulations governing to this application.

本人附上贵会申请名銜表格, 并愿意遵守马来西亚摄影协会名銜申请规章。

Application for 申请投考

APSM 硕学会士

FPSM 博学会士

(✓ Please select one 请选择一项)

Category 组别 (✓ Please select one 请选择一项)

Pictorial Section 画意组

Portrait Section 人像组

Nature Section 自然组

Free of Subjects 自由题材组

This category is for APSM only (此组只限硕学会士)

Travel Section 旅游组

Documentary & Visual Journalism Section 纪实报导组

Number of Photo Submitted 呈交作品张数

☐ Digital 数码 Colour 彩色☐ Digital 数码 Monochrome 黑白

Statement of Intent 作品述文

☐ Yes 有 ☐ No 无

Number of copies 张数

Hanging Plan 作品排列次序图

☐ Yes 有 ☐ No 无

Number of copies

APPLICATION FEES 申请手续费 (✓ Please select one 请选择一项)

Applicant 申请人

APSM 硕学会士

FPSM 博学会士

Local applicants 本国会员:

RM150.00

☐

RM250.00

☐

Foreign applicants 外国会员:

USD 40.00

☐

USD 70.00

☐

Remark: Please transfer to THE PHOTOGRAPHIC SOCIETY OF MALAYSIA, UOB A/C: 194 305 1025

备注: 请转账于 THE PHOTOGRAPHIC SOCIETY OF MALAYSIA, UOB A/C: 194 305 1025

FOR OFFICE USE ONLY

JUDGING RESULT 评审成绩

Number of panel member present

评审委员出席人数

Minimum passing percentage

全套合格百分率

/100%

Application total average score

投考作品得分率

/100%

Others

其他

FINAL RESULT

总计成绩

Accepted

入 选

Rejected

不 入 选

The result of this application was reviewed and audited by the Distinction Chairman, approved by the President.

本申请书成绩由名銜评审委员会主席核算后, 复经会长覆核。

Distinction Chairman 名銜评审委员会主席

Date 日期:

President 会长

Date 日期: